



[Tape]

We had an increase in half years of employment of 1.8%. Then we had a very significant change in the composition of our staff. We have had to adopt processes of automation and computerization which has required a much larger number of specialists. A lot of this has to do with handling the government debt. We could not possibly have handled the job for Canada Savings Bond campaigns if we had not gone to a lot more computerization. That is what has caused the change in the mix. There has not even been an increase in savings. If that makes up 2.2%, and if you multiply these percentages together, you get 19.6%.

Now for 1983, the increase in the number of employees is 6%. I cannot predict exactly. We are working hard to do as well as we can. I cannot tell you for sure whether there will be an increase in the number of employees. It will depend on a lot of factors, but I have still a lot more data to analyze. The way in which the economy depends mainly on government spending, and that depends on banknotes, to which you refer, and other factors. But it's a lot of factors there. But it's a lot of factors there.

[Tape]

... à la fin de l'année, de 1.8%. Ensuite, nous avons eu un changement très important dans la composition de notre personnel. Nous avons dû adopter des processus d'automatisation et de computerisation qui ont nécessité un nombre beaucoup plus grand de spécialistes. Une grande partie de cela a trait au traitement de la dette du gouvernement. Nous n'aurions certainement pas pu gérer les campagnes de placement des obligations d'épargne de la Banque d'épargne d'Ontario si nous n'avions eu recours à une computerisation beaucoup plus poussée. C'est ce qui a causé le changement dans la composition de notre personnel. Il n'y a même pas eu d'augmentation des épargnes. Si cela représente 2,2%, et si vous multipliez ces pourcentages ensemble, vous obtenez 19,6%.

*If undelivered, return COVER ONLY to Canadian Government Printing Office, Supply and Services Canada, 45 Sacré-Coeur Boulevard, Hull, Quebec, Canada, K1A 0S7*

*En cas de non-livraison, retourner cette COUVERTURE SEULEMENT à l'Imprimerie du gouvernement canadien, Approvisionnement et Services Canada, 45, boulevard Sacré-Coeur, Hull, Québec, Canada, K1A 0S7*

Maintenant, pour 1983, l'augmentation des effectifs est de 6%. Je ne puis faire de prévisions exactes. Nous essayons de nous garder au plus haut. Je ne puis vous assurer qu'il n'y aura pas d'augmentation d'années-pensées parce que cela dépend de la dette du gouvernement. Nous n'aurions certainement pas pu gérer les campagnes de placement des obligations d'épargne de la Banque d'épargne d'Ontario si nous n'avions eu recours à une computerisation beaucoup plus poussée. C'est ce qui a causé le changement dans la composition de notre personnel. Il n'y a même pas eu d'augmentation des épargnes. Si cela représente 2,2%, et si vous multipliez ces pourcentages ensemble, vous obtenez 19,6%.

The Acting Chairman (Mr. MacLaren): Thank you, Mr. Bouey, for your contribution to the evening and participating in the press conference.

Le président suppléant (M. MacLaren): Merci, monsieur Bouey. Merci à vous aussi, MM. Crow et Phibson, pour votre contribution à ce soir et votre participation au débat. La séance est adjournée.

WITNESS—TÉMOIN

Mr. G.K. Bouey, Governor of the Bank of Canada.

M. G.K. Bouey, gouverneur de la Banque du Canada.